
 

 
 

 
   

 
Evaluering af fælles skoledistrikt i Ørestad 

I notatet gennemgås forvaltningens evaluering af det fælles skoledistrikt 

i Ørestad. Skoledistriktet er en femårig forsøgsordning, som været 

gældende siden skoleåret 2021/2022 og omfatter Arena Skole og Fritid, 

Fælledby Skole, Kalvebod Fælled Skole og Ørestad Skole. 

 

Formålet med forsøgsordningen er at mindske kapacitetspresset på 

skolerne i Ørestad, som historisk har oplevet pladsproblemer pga. stor 

tilflytning til området. Det har udfordret skolernes faglige og 

pædagogiske muligheder, og derfor blev det i 2020 besluttet af BR, at 

der skal indføres et fælles skoledistrikt, da det giver mulighed for en 

bedre fordeling af elever. Det skulle sikre, at skolerne ikke indskriver 

flere børn end de har plads til.  

 

Forsøgsperioden udløber med skoleåret 2025/2026, og derfor har 

forvaltningen lavet en evaluering af skoledistriktet mhp. om ordningen 

bør forlængelse. I evalueringen gennemgås følgende: 

 

• Indskrivning i børnehaveklassen 

• Opfyldelse af forældreønsker 

• Tilflytning af elever 

 

Indskrivning i børnehaveklassen 
I forhold til indskrivningen i børnehaveklassen, har det fælles 

skoledistrikt bidraget til, at skolerne ikke længere indskriver flere klasser 

end de har plads til. Ingen skoler har således indskrevet for mange 

klasser siden skoleåret 2021/2022, som det fremgår af tabel 1. Det er en 

forbedring i forhold til den tidligere struktur med selvstændige 

skoledistrikter, hvor skolerne jævnligt indskrev 1 eller 2 klasser mere end 

deres kapacitet.  

 

Den eneste undtagelse har været Arena Skole og Fritid, som har 

indskrevet en klasse mere end dens kapacitet i skoleåret 2023/2024, 

hvilket blev vurderet muligt, da skolen har få klasser på de ældre 

årgange. Derfor er det for nuværende ikke en udfordring 

kapacitetsmæssigt.  
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Konklusionen for indskrivningen i børnehaveklassen er således, at det 

fælles skoledistrikt har imødekommet formålet med forsøgsordningen, 

da kapacitetspresset på skolerne er blevet reduceret. 

 

Tabel 1. Oversigt over skolekapacitet og indskrivning 

Klassetrin 

Arena Skole 

og Fritid 

(4 spor) 

Fælled-

by Skole 

(5 spor) 

Kalvebod 

Fælled 

Skole 

(3 spor) 

Ørestad 

Skole  

(3 spor) 

Total 

Bh.klasse 4 2 3 3 12 

1. klasse 5  3 3 11 

2. klasse 4  3 3 10 

3. klasse 3  3 3 9 

4. klasse 2  4 3 9 

5. klasse 1  5 4 10 

6. klasse   4 4 8 

7. klasse   3 3 6 

8. klasse   3 4 7 

9. klasse   3 3 6 

Hovedtotal 19 2 34 33 88 

 

Opfyldelse af forældreønsker 
Forvaltningen har udover kapacitetsudnyttelse undersøgt opfyldelsen 

af forældreønsker ved indskrivning til børnehaveklassen.  

 

Af nedenstående tabel fremgår en oversigt over indskrivningen og hvor 

mange forældre, som har fået opfyldt deres prioriterede skoleønsker. 

 

Tabel 1. Indskrivning i børnehaveklasse  

Skoleår Skolestartere 1. prioritet 2. prioritet 3. prioritet 4. prioritet 

24/25 288 211 (73%) 23 (8%) 12 (4%) 42 (15%) 

23/24 295 224 (76%) 40 (14%) 31 (10%) - 

22/23 256 224 (87%) 21 (8%) 13 (5%) - 

21/22 230 162 (71%) 33 (14%) 35 (15%) - 

Total 1069 819 (76%) 117 (11%) 91 (9%) 42 (4%) 

 

Samlet for hele perioden har 76% af forældrene fået opfyldt deres 1. 

prioritet ved skoleindskrivningen og 87% af forældrene har fået tildelt 

enten deres 1. eller 2. skoleønske.  

 

Det er forvaltningens vurdering, at Arena Skole og Fritid og Fælledby 

Skoles placering i pavilloner har haft betydning for opfyldelsen af 

forældreønsker, da det erfaringsmæssigt ikke er lige så attraktivt for 

forældrene. Derfor forventes det, at en højere andel af forældre får 

opfyldt deres skoleønske, når Arena Skole og Fritid flytter ind i sin 

permanente bygning.  



Politik og Kommunikation  3/3 

 

3 
 

 

Tilflytning af elever 
I tillæg til indskrivningen i børnehaveklassen har forvaltningen 

undersøgt, hvordan udviklingen i tilflyttende elever har været i 

forsøgsperioden. 

 

Tidligere har det udfordret skolernes kapacitet betydeligt pga. 

byudviklingen i området, når der tilgik store grupper af elever på de 

senere årgange. Det betød, at skolerne måtte oprette nye klasser, 

selvom skolerne var fyldte på de pågældende årgange, da skolerne 

ellers var forpligtet til at optage alle elever, selvom der var plads på 

naboskolerne. 

 

I forsøgsperioden har det forsat været en stor tilflytning af elever, hvor 

der i alt har været 554 tilflyttende elever, som det fremgår af tabel 3. Det 

fælles skoledistrikt har dog afhjulpet de potentielle pladsudfordringer, 

da det nu er muligt at fordele eleverne til flere skoler, hvilket øger 

fleksibiliteten og mulighederne for at finde den bedste plads i distriktet. 

I forsøgsperioden er der således ikke blevet oprettet nye klasser på de 

ældre årgange pga. tilflytning, som det var tilfældet tidligere. 

 

Tabel 3. Skoleønsker for tilflyttende elever 

Skoleår Tilflyttere Ønske opfyldt Anden skole i distriktet 

24/25 pr. 12. nov. 36 33 (92%) 3 (8%) 

23/24 187 166 (89%) 21 (11%) 

22/23 146 123 (84%) 23 (16%) 

21/22 185 152 (82%) 33 (18%) 

Total 554 474 (86%) 80 (14%) 

 

Derimod har det været muligt at lave 3 klassesammenlægninger på 

Kalvebod Fælled Skole og Ørestad Skole på årgange, hvor de havde 

indskrevet for mange elever. 

 

Endeligt har det været muligt at imødekomme hovedparten af 

forældrenes 1. prioritet ved tilflytning, som det også fremgår af tabel 3, 

hvor 86% af tilflyttende familier har fået opfyldt deres skoleønske. 

 

Samlet har det fælles skoledistrikt derved sikret, at skolerne i Ørestad 

ikke opretter flere klasser end de har plads til, hvilket har mindsket 

kapacitetspresset på skolerne i området betydeligt. Det er derfor 

forvaltningens vurdering, at det fælles skoledistrikt har efterlevet 

formålet med forsøgsordningen og bør forlænges udover skoleåret 

2026/2027. 

 

 
 
 

 


